

Title (en)
Gas-cock.

Title (de)
Gashahn.

Title (fr)
Robinet d'arrêt de gaz.

Publication
EP 0492057 A1 19920701 (DE)

Application
EP 91114324 A 19910827

Priority
DE 4041624 A 19901222

Abstract (en)

In a gas cock (1) with a cock housing (2) and with a cock tap (3) which is rotatable in the housing via control cams (7, 8) at the free end (4') of a handle shaft (4), the handle shaft (4) being displaceable in its axial direction against the force of a spring to assume given control positions, a solution is to be provided, with which not only the rotation limitation is simplified, but with which, in particular, the takeover of other functions, such as the triggering of the ignition mechanism or the like, by a single additional component is also possible, this component being simple to manufacture and economical. This is achieved in that an essentially disc-shaped multifunction part (10) provided with control surfaces (10a, 10b) is provided in the region of the control cams (7, 8) of the handle shaft (4). <IMAGE>

Abstract (de)

Bei einem Gashahn (1) mit einem Hahngehäuse (2) und mit einem im Gehäuse über Schaltnocken (7,8) am freien Ende (4') eines Griffshaftes (4) verdrehbaren Hahnköpfen (3), wobei der Griffshaft (4) gegen die Kraft einer Feder in seiner axialen Richtung zur Einnahme bestimmter Schaltpositionen verschiebbar ist, soll eine Lösung geschaffen werden, mit der nicht nur die Drehbegrenzung vereinfacht wird, mit der insbesondere auch die Übernahme weiterer Funktionen, wie der Auslösung des Zündmechanismus od. dgl., von einem einzigen, einfach herzustellenden und preiswerten zusätzlichen Bauteil übernommen werden kann. Dies wird dadurch erreicht, daß im Bereich der Schaltnocken (7,8) des Griffshaftes (4) ein mit Steuerungsflächen (10a,10b) versehenes, im wesentlichen scheibenförmiges Mehrfunktionsteil (10) vorgesehen ist. <IMAGE>

IPC 1-7
F16K 5/00; F24C 3/00; F24C 3/12

IPC 8 full level
F23N 1/00 (2006.01); **F23N 5/10** (2006.01); **F23Q 7/08** (2006.01); **F24C 3/12** (2006.01)

CPC (source: EP)
F23N 1/007 (2013.01); **F23N 5/107** (2013.01); **F23Q 7/08** (2013.01); **F24C 3/12** (2013.01); **F23N 2235/12** (2020.01)

Citation (search report)

- [Y] CH 328552 A 19580315 - LE REVE SA [CH]
- [Y] US 2046920 A 19360707 - EDWARD MEACHAM BENJAMIN
- [A] CH 454773 A 19680430 - INT STANDARD ELECTRIC CORP [US]

Cited by
CN103547865A; CN112128460A; CN103403453A; AU2011344471B2; US9206981B2; WO2012080055A3; EP2390575B1

Designated contracting state (EPC)
AT BE CH DE DK ES FR GB GR IT LI LU NL SE

DOCDB simple family (publication)
EP 0492057 A1 19920701; DE 4041624 A1 19920702

DOCDB simple family (application)
EP 91114324 A 19910827; DE 4041624 A 19901222